
   

1(6) 

 

Mötesanteckningar styrgruppsmöte Oxunda vattensamverkan  

 

Tid: fredag 2025-05-16, 09:00–14:00 Plats: Upplands Väsby, Sättra gård 

Styrgrupp: 
Jonas Riedel, Sollentuna (ordförande) 

Christian Bergqvist, Sollentuna (ersättare) 

Ray Idermark, Vallentuna (ledamot) 

Håkan Lindberg, Upplands Väsby (ledamot) 

Elisabeth Sjöholm Norling, Sigtuna (ersättare) 

 

Styrgrupp frånvarande: 
Lars-Elis Ekeberg, Vallentuna (ersättare) 

Johan Algernon, Täby (ledamot) 

Mats Nordström, Täby (ersättare) 

Björn Lindfors, Järfälla (ledamot) 

Agnita Wärn, Järfälla (ersättare) 

Christine Hanefalk, Upplands Väsby (ersättare) 

Lars Lagerdahl, Sigtuna (ledamot) 

 
Övriga:  

Henrik De Joussineau, Upplands Väsby 

John Kärki, Sportfiskarna 

Jacob Tornblad, Sportfiskarna 

 

Övriga frånvarande: 

Joakim Pansar, Länsstyrelsen  

Ledningsgrupp:  
Anna Norder, Sollentuna  

Zanna Zielfeldt, Täby  

Christina Saltström, Upplands Väsby 

Silje Handeland, Upplands Väsby 

Ann Wahlström, Vallentuna 

Erik Palmfjord, Roslagsvatten 

Sara Damlin, Sigtuna 

Björn Johansson, Sigtuna vatten 

Lisa Andersson, Sigtuna vatten 

 

 

Ledningsgrupp frånvarande: 
Raheleh Joorabechi, Sollentuna 

Babar Khan, Sigtuna  

Andreas Jacobs, Täby 

Babette Marklund, Järfälla 

 

 

 Dagordning  
1. Presentation av deltagare (upprop) 

Närvarolista tecknades.  

 

2. Godkännande av dagordning  

Dagordningen godkändes med tillägget att vi lägger till punkten genomgång av 

aktivitet i VP 2025. 

 
3. Val av justeringsperson  

Håkan Lindberg valdes till justerare. Godkännande av minnesanteckningar sker via 

e-post. Anna är sekreterare. 

 

4. Föregående minnesanteckningar 

Föregående minnesanteckningar (2025-03-07) lades till handlingarna. 

 

5. Beslut om justeringar av aktiviteter och budget i VP 2025 

VP har uppdaterats efter årsmötet. Punkter som har lagts till: 

• Under miljöövervakning har det lagts till att ett nytt 

miljöövervakningsprogram för perioden 2026–2031 ska tas fram och 

upphandlas. Budet 0 kr.  

• Biotopförbättrande åtgärder för lekande fisk har ändrats i strukturen och har 

ingen budget i år. Förbereder inför kommande LOVA-ansökan.  
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Det har också noterats ett fel i budgetuträkningarna i VP angående Intäkt från 

kommunerna för miljöövervakningen 2024. Rätt siffror finns i 

verksamhetsberättelsen, men det har överförts fel siffror till budgeten. Detta har 

korrigerats.  

 

Det har även noterats ett fel i budget för miljöövervakning länsstyrelsen där budget 

ligger på 30 000 kr. Detta har korrigerats.  

 

Justering av VP och budget godkändes för 2025. 

 

6. Presentation av Dagvatten aktivitet 

Erik Palmfjord presenterar slutredovisningen för projekt dagvatten från VP 

2024/2025. Resultat: råd för 10 olika anläggningstyper samt rekommendationer för 

hur man kan fördjupa sig i frågan. Detta ska ses som ett stöd för kollegor som inte 

jobbar dagligdags med dagvattenfrågor. Man får jobba vidare inom varje 

organisation hur man vill gå vidare med arbetet. 

 

Lärdomar från projektet: Krångligt att göra en gemensam upphandling för Oxunda. 

Hur går det att underlätta detta? Ett alternativ är att det i varje kommuns 

delegationsordning står att Oxunda kan ha rätt att upphandla. 

Det kan vara viktigt att ha flera och regelbundna möten inom projektgruppen för att 

uppnå samsyn. Kan vara viktigare med samsyn än att tidplanen hålls.  

 

Dagvattenrapporten läggs upp på hemsidan. 

 

7. Genomgång av aktiviteter i VP 2025 

• Kommunal och regional vattenplanering 

o Bjuda in Vattenmyndigheten till dialogmöte med Oxunda 

medlemskommuner. 

I samband med det samråd som utförts under vinter/våren så har det blivit 

tydligt att ett dialogmöte kan vara ett viktigt verktyg i samarbetet med 

Vattenmyndigheten. Funderar vidare på hur upplägget ska se ut. Kan det bara 

vara ledningsgruppen eller ska hela styrgruppen också vara med? Fördel med att 

styrgruppen är med är att vi ökar förståelsen och både hos styrgruppen och 

Vattenmyndigheten. Arbetshypotes: Ta fram viktiga saker att ta upp med 

vattenmyndigheten. Samlar ihop kommunernas samrådsunderlag. Kort 

presentation under nästa styrgruppsmöte. Nästa möte hålls under studieresan.  

 

• Miljöövervakning 

o Genomförs enligt plan, inga avvikelser av själva provtagningen. Rapporten 

för 2024 ligger på hemsidan. 

o Har påbörjat arbetet med att ta fram nytt miljöövervakningsprogram, som 

ska upphandlas under året. Har dock noterat att detta inte står som en 

aktivitet i VP. Lägger in detta också. 

 

• Internbelastning 

o Problem att få dispens för att använda motorbåt. Det har tagit lång tid, men 

fick dispens i dagarna och har varit ute och tagit de sista sedimentproverna.  

 

 

• Dagvatten 
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o Presentation under aktuellt möte. Projektet har resulterat i en rapport som 

läggs upp på hemsidan. 

 

• Biologisk mångfald 

o Vandringshinder Hagbyån: Det går framåt och de dispenser som krävs 

börjar komma på plats. Förhoppningsvis går det som planerat och startar i 

augusti. Om allt går enligt plan kanske detta är nästa års studiebesök för 

Oxunda vattensamverkan. 

 

o Diskussion angående bäverproblematik: 

En diskussion som bygger vidare på den bäverpolicy som är framtagen av 

Oxunda vattensamverkan. Möten planeras att hållas i höst. 

Vallentuna visar ett exempel på en nyligen utförd åtgärd för att lura bävern. 

 

o Biotopförbättrande åtgärder för lekande fisk: 

Pågår. Förbereder inför kommande LOVA-ansökan. 

 

• Jordbruk och djurhållning 

o Har haft ett studiebesök på Sättra gård under april. Och ett 30-tal har anmält 

sig för rådgivning. Nästa studiebesök är till Angarns Rörby hästgård 21 maj 

i Vallentuna. Projektet har använt sig av facebook annonser som har visat 

sig nå väldigt många och vara väldigt kostnadseffektivt. 

 

• Kommunikation och hemsida 

o Kommunikationsaktiviteter på flera kommuners hemsidor och sociala 

medier under biltvättarhelgen och världsvattendagen.  

 

• Studieresa, utbildning, möten  

o Studiebesök på Sättra gård samt Sanda våtmark genomförs efter mötet. 

o Studieresa till Lund 9-10 september för samverkan med bland annat 

Kävlingeåns vattenråd och Lunds kommun. Tåg på tisdagen och hem sent 

på onsdagskväll. Finns ett preliminärt program som kommer skickas ut efter 

dagens möte.  

 

 

8. Aktuellt från kommunerna  

• Vallentuna och Roslagsvatten 

Vallentuna arbetar fortsatt med internt arbete med samråd och kommande 

tillståndsansökan för lågflödesmuddring i Vallentunasjön tillsammans med 

Täby kommun. 

 

Roslagsvatten och Vallentuna kommun har fått LOVA-bidrag för att 

genomföra en förstudie (geoteknik, geohydrologi) för en 

dagvattenreningsanläggning vid Gustavs Udde i anslutning till 

Vallentunasjön. Roslagsvattens största tekniska avrinningsområde för 

dagvatten mynnar vid Gustavs Udde.   

  

 

 

• Upplands Väsby  
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Upplands Väsby är i slutfas av framtagande av lokalt åtgärdsprogram för 

Edssjön. Har lärt sig mycket i processen och som man kan använda i 

kommande LÅP arbeten.  

 

Har fått beviljade LOVA medel för två våtmarker. 

 

Har firat Våtmarkens dag för ca två veckor sedan, var ett lyckat evenemang.  

 

• Täby kommun  

Täby arbetar även med fortsatt internt arbete med samråd och kommande 

tillståndsansökan för lågflödesmuddring i Vallentunasjön tillsammans med 

Vallentuna kommun. Planerar att utöka provtagning vid Karbyån. 

 

Gör också ett pilotförsök med muddring i Ullnasjön för att testa utrustning 

m.m. 

 

• Sigtuna  

Sigtuna kommun har fått beviljat LONA-bidrag (90 % teckning) för 

anläggande av en ny våtmark för fosforupptag intill Garnsviken. Garnsviken 

har stora problem med övergödning så detta blir en viktig åtgärd. Planen är 

att anläggandet ska påbörjas under hösten 2025. 

 

• Sollentuna 

Sollentuna kommun och Sollentuna golfklubb har sökt LONA-bidrag för 

våtmark längs med Vibyån vid golfklubben. Fått LONA bidrag är nu 

beviljat. Förhoppningen är att projektet kommer påbörjas under sommaren. 

 

• Sportfiskarna  

Oxunda är intressant ur fiskproduktion. När vi tar bort vandringshinder 

Hagbyån öppnar det upp hela systemet. 

 

Sportfiskarna nämner som idé att det vore väldigt bra att sätta upp en 

fiskkamera för att kunna registrerar vilka fiskar som går i Hagbyån. Kostnad 

60 000-80 000 kr för att installera. Detta går att ta med i en LONA ansökan, 

som en del av en större ansökan.  

 

Vore intressant att undersöka om aspen i Edsviken är unik eller om det är 

Mälarfisk som vandrar.  

 

Ser för tillfället bra ut med fisk i sjöarna, men man behöver jobba hela tiden 

med detta. 

 

9. Övriga frågor  

En fråga kom upp om det var möjligt att även bjuda med Åkerströmmens 

vattenvårdssamverkan på vår studieresa. Åkerströmmens vattenvårdssamverkan 

består endast av tre kommuner Norrtälje, Österåker och Vallentuna kommun. De är 

välkomna att delta, men Norrtälje och Österåker betalar sin del av resan själva. 

Vallentuna ingår också i Oxunda vattensamverkan. Trevligt att samverka med 

ytterligare kommuner! 

 

  



   

5(6) 

 

10. Nästkommande möte 

Nästkommande möte planeras att hållas i samband med studieresan till Lund.  

 

 

11. Mötet avslutas 

Mötet förklarades avslutat.  

 

Efter mötet blev det lärorika studiebesök vid Sättra gård samt Sanda våtmark: 
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